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Sector houten kozijnen 
moet aan de bak
Bijeenkomst NBvT-sectie Kozijnen en SGT/Hout100%

TEKST EN FOTO’S  Kees de Vries

De NBvT-sectie Kozijnen en SHT/Hout100% gaan richting ontwerpers en opdrachtgevers de 

marketingsamenwerking intensiveren. In de huidige bouwhausse is er marktaandeel te winnen, 

zo werd duidelijk op een gezamenlijke bijeenkomst in Hotel Jakarta in Amsterdam.
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Het eerste grote houtproject in Amsterdam, Hotel Jakarta, 

vormde het decor voor de eerste gezamenlijke vergadering 

van de sectie Kozijnen van de Nederlandse 

Branchevereniging voor de Timmerindustrie NBvT en 

SHT/Hout100%. Beide organisaties gaan de samenwerking 

met steun van de leden intensiveren. “Concurrerende 

materialen doen het in hun marketing beter, zo onderschre-

ven de deelnemers in een ledenpoll, en de marktpartijen 

(opdrachtgevers, ontwerpers, bouwers) willen geen versnip-

pering. Dit biedt een basis om intensiever samen te 

werken”, zo vatte dag- en sectievoorzitter René Veerman 

het samen. Zowel de voor- als de achterban hebben de 

gezamenlijke slagkracht al kunnen ervaren met de cam-

pagne Kozijnen van Hout100%. Een intensief bezochte 

website, een gezamenlijk magazine die de abonnees van de 

vakbladen Bouwwereld en Het Houtblad bereikte en de 

zogenoemde ‘bouwkeetposter’ over de juiste behandeling 

van het geveltimmerwerk op de bouw zijn klinkende 

wapenfeiten van de samenwerking. 

Bouwplaatsinspecties
Dat de behandeling van kozijnen op de bouw nog steeds te 

wensen overlaat, tonen de SGT/Hout100% bouwplaatsin-

specties aan. In de vergadering werden de kozijnfabrikanten 
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dan ook opgeroepen meer projecten aan te melden voor 

deze dienstverlening aan de aannemerij. Met een totaal 

aantal van in totaal 3.017 (66 is de stand van 2021) blijft dit 

aantal nog achter. Zeker als je bedenkt dat het aantal 

inspecteurs na Ad Reus en Hans Hofman is uitgebreid met 

Maarten Breevaart, Ischa Willems en Peter Verhoeven van 

SKH in Wageningen. De inspecties zijn bovendien erg 

waardevol, want ze brengen nog steeds afwijkingen van de 

regelgeving aan het licht. De top 3 verbeterpunten heeft te 

maken met de verankering van de kozijnen (in 34 procent 

van de inspecties), het koppelen van kozijnen op de bouw 

(16 procent) en de opslag op de bouw (11 procent). De 

‘verbeterlijst’ telt in totaal zo’n twaalf meest voorkomende 

constateringen, waarvan vijf andere punten meerdere keren 

aan het licht komen: beschadigingen, gaten voor beldruk-

kers, voorzieningen screens/rolluiken, hang- en sluitnaden 

draaiende delen en op de bouw uitgevoerde werkzaamhe-

den. Daarbij komt ook nog eens dat de inspecties en 

controles houten kozijnen een betere startpositie kunnen 

geven als de Wet Kwaliteitsborging voor het bouwen 

(WKB) eenmaal van kracht wordt. 

Marktaandeel
Michel van Eekert hield in zijn dubbelfunctie als voorzitter van 

SGT/Hout100% en directeur/eigenaar van onderzoeksbureau 

Buildsight in ‘s-Hertogenbosch een presentatie over ontwikke-

lingen op de huidige bouwmarkt. Die zijn niet alleen gunstig 

voor het houten geveltimmerwerk, omdat het woningtekort de 

komende jaren ook wordt bestreden met hoogbouw, een sector 

waarin traditioneel weinig houten kozijnen worden toegepast. 

Aan de andere kant, ook de trend van gietbouw met houten 

gevelelementen groeit en is er zichtbare groei van hout te 

constateren bij vrijstaande woningen. Hout in geschakelde 

woningen is in opkomst, al heeft het nog een beperkt aandeel 

in het casco van eengezinswoningen. Maar de sector moet aan 

de bak. Vanaf 2014 (bouwcrisis) is er een sterk herstel in het 
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aantal nieuwbouwwoningen te constateren (2014: 39.500, 

2023: 74.500). “Tegelijkertijd blijft de ontwikkeling hout bij de 

ontwikkeling van de woningnieuwbouw achter”, aldus Van 

Eekert (2015: 32 procent, 2023: 44 procent). En dat komt voor 

een belangrijk deel op het conto van groei van het marktaan-

deel van kunststof en aluminium bij met name meergezinswo-

ningen. In 2023 is het aandeel bij meergezinswoningen 75 

procent kunststof en aluminium, bij vrijstaande woningen 29 

procent en bij geschakelde woningen 31 procent. “In percen-

tage is hout sinds 2015 afgenomen van 63 procent naar 50 

procent in 2023”, aldus Van Eekert. En ook bij de stabiele 

marktaandelen van professionele/projectmatige renovatie 

profiteert kunststof in volume. De samenwerking komt dus 

niets te vroeg. 

Bestuursleden
Bij het begin van de bijeenkomst werd stilgestaan bij het 

vertrek van drie bestuursleden van de sectie kozijnen: Wil 

Helwig (Helwig Timmerfabriek, Geleen), Richard 

Groothuis (Timmerfabriek Groothuis, Mariaparochie) en 

Fokke van Houten (Timboco, Drachten). Zij waren 

respectievelijk bestuurslid van 2011 (Helwig) en 2015. 

Sectievoorzitter René Veerman bedankte hen voor de passie 

en de constructieve samenwerking in dienst van het 

kozijnvak. Zij kregen bloemen overhandigd door NBvT/

Hout100%-directeur Taco Schoonderwoerd. 
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